



ويفز للتجارة والمقاولات ك. م. م .  
WAVES TRADING & CONTRACTING W.L.L.

# Landscape

**WAVES**  
LANDSCAPE





# Our Services



## Soft Scape

- Indoor plants, outdoor plants and grass of all types

## Hard Scape

- Stones, concrete, marbles and materials of all kinds

## Irrigation and Water Control System

- Automatic and manual irrigation system
- Very low downtime
- Durable and lasting efficiency, low maintenance cost
- Power saving
- Water saving

## Leisure areas, courtyards and Patios

- From art design to peaceful patio
- Art designs with function utilization
- Civil work design
- Ethnic designs matching all styles
- Shaded areas
- Climate Suitable designs

## Aftercare and on Going Maintenance

- Seasonal clear ups/ clean ups
- Irrigation system checkups and maintenance
- Fighting parasites and insects
- Planting Enhancements
- Indoor plants care





كلما كانت المناظر الطبيعية أكثر جمالاً، يتطلب ذلك زيادة الاهتمام بها للحفاظ عليها وإدارتها. نحن في شركة ويفز للتجارة والمقاولات أدركنا أننا أسسنا الشركة للحفاظ على المناظر الطبيعية لعملائنا لتبدو أكثر جمالاً كل يوم من الذي قبله. مكان واحد يتناول جميع التفاصيل؛ هذا هو إدراكنا للخدمة المتكاملة الكاملة.

The more beautiful the landscape looks, the more attention it requires to maintain and manage. We at Waves Trading and Contracting understood that, therefore we set ourselves to keep our clients' beautiful landscape looks more beautiful every day than the one before. One place handles all details; this is our understanding of a complete integrated service.









In planning a landscape design, it is important to keep in mind the basic principles that compliment each other. If properly applied, these principles – unity, balance, transition, proportion or scale, rhythm, views and focal point, and order – ensure a garden that's pleasing to look at and be in.

**Unity** gives a garden consistency. All the parts look as if they were meant to be together, and no one plant, structure, or feature dominates, unless it is intended as a focal point.

**Balance** can be achieved through symmetry in a formal garden (features on one side of an axis are mirror images of those on the other side) or by asymmetry (different features provide balance on each side of an axis, such as a path).

**Transition** is handled with elements arranged in logical order so that the viewer's eye is drawn along. The draw might be a distant view outside the actual garden, or it could be changing textures, forms and size of leaves and plants along a path.

**Proportion** is how the sizes of the various elements of the design relate to each other. Ideally, no element – tree, shrub, pathway, or fence – seem too large or too small compared with others.

**Rhythm** is created from a sense of motion as the viewer is led along, seeing various parts of the garden in sequence. To make the garden change and move, elements such as paving or wall surfaces can be repeated, alternated, or inverted, or be used in different sizes or colors.

**Views and focal points** direct the eye to different distances and draw people through the garden. The best view may even be beyond the garden itself, or it could be from the house into the garden. A focal point can be a beautiful palm, a pond, a beautiful pot, or a statue.

**Order** is established through the overall framework of the design, as well as through its parts, such as trees and built structures. These are often aligned along a central axis such as a view or walk.

عند تخطيط تصميم المناظر الطبيعية، من المهم مراعاة المبادئ الأساسية التي تكمل بعضها البعض. إذا تم تطبيقها بشكل مناسب، فإن الوحدة والتوازن والانتقال والتناسب أو المقياس والتناسم والمناظر والنقاط المحورية والتنظيم يضمنوا حديقة تسر أعين الناظرين إليها والتواجد فيها.

**الوحدة** تمنح اتساق للحديقة. تبدو جميع الأجزاء كما لو كان من المفترض أن تكون سوياً، ولا يهيمن نوع واحد من النبات أو أسلوب التنظيم أو منظر، ما لم يقصد منه نقطة محورية.

**التوازن** يمكن تحقيقه من خلال التناسق في الحدائق الرسمية (تعتبر المناظر على أحد جانبي المحور صورة معكوسة لتلك الموجودة على الجانب الآخر) أو من خلال عدم التناسق (توفير مناظر مختلفة على كل جانب من المحور، مثل الطريق).

**الانتقال** يجري تناوله مع العناصر المنظمة في تسلسل منطقي حيث يمكن جذب عين الناظر إليها. يمكن أن يكون الرسم منظرًا بعيدًا خارج الحديقة الفعلية ويمكن أن يتم تغير تنسيق الأوراق والنباتات وأشكالها وحجمها على طول الطريق.

**التناسب** يعني علاقة أحجام العناصر المختلفة من التصميم مع بعضها البعض. ومن الناحية المثالية، لا يبدو أي عنصر، شجر، أو شجيرات أو مسار أو سياج، طويلًا جدًا أو قصيرًا جدًا بالمقارنة مع العناصر الأخرى.

**التناسم** يُنشأ من لمسة من الحركة، حيث تقود الناظر بعيدًا مع رؤية الأجزاء المختلفة من الحديقة بالترتيب. لتغيير الحديقة، يمكن تكرار العناصر مثل الأرضفة أو أسطح الجدران أو تبديلها أو عكسها أو استخدامها بأحجام وألوان مختلفة.

**المناظر والنقاط المحورية** توجه العين إلى مسافة مختلفة وتجذب الأشخاص إلى الحديقة. قد يكون أفضل منظر خارج الحديقة نفسها، وقد يكون من المنزل في الحديقة. يمكن أن تكون النقطة المحورية هي نخيل جميل أو بركة من الماء أو أصيص جميل أو تمثال.

**التنظيم** يُحدد من خلال إطار عام للتصميم، فضلًا عن أجزاءه، مثل الأشجار والهياكل المبنية. ويتمشى غالبًا مع المحور المركزي على سبيل المثال الرؤية أو السير.







It has been said that “a garden is a reflection of one’s personality”. For Waves Trading and Contracting, adding the client’s personal ideas is as important as all the other elements of landscaping. We will be glad to do a garden guided by those ideas that translates the uniqueness of character of our clients.

Landscape styles and trends change over time... Waves Trading and Contracting primarily aims to keep up with those changes... That is why, Waves along with its highly skilled Agricultural Engineers, Design Architects, Technicians, Horticulturist and other personnel develop and formulate ideas to present and create modern and fashionable designs for our valued clients without compromising the standards of quality in landscaping.

So, if you’re thinking about having an artistic landscaping for your space, then Waves Trading and Contracting will definitely give that to your place.

لقد قيل أن "الحديقة هي انعكاس لشخصية الفرد". بالنسبة لشركة ويفز للتجارة والمقاولات، يعتبر إضافة أفكار العميل الشخصية هو نفس أهمية جميع العناصر الأخرى للمناظر الطبيعية. يُسعدنا تصميم الحديقة مسترشدين بهذه الأفكار التي تترجم الطابع الفريد لعملائنا.

تتغير أنماط تنسيق المناظر الطبيعية والاتجاهات مع مرور الوقت. تهدف شركة ويفز للتجارة والمقاولات بشكل أساسي إلى مواكبة هذه التغييرات. ولذلك، تطور شركة ويفز بمساعدة مهندسيها الزراعيين ذوي المهارات العالية ومهندسيها المعماريين والفنيين والبستاني وموظفين آخرين الأفكار وتصيغها لتقدم وتنشأ تصاميم عصرية وأنيقة لعملائنا الكرام، دون المساس بمعايير الجودة الخاصة بالمناظر الطبيعية.

لذلك، إذا كنت تفكر بخصوص وجود المناظر الطبيعية الفنية للمساحة الخاصة بك، تمنحك شركة ويفز للتجارة والمقاولات ذلك بالتأكيد.



## ويفز للتجارة والمقاولات ك.م.م. WAVES TRADING & CONTRACTING W.L.L.

Street No.11, Al Rayyan,  
New Industrial Area Doha, Qatar  
Tel.: +974 4441 6319 Fax: +974 4441 6312  
P.O. Box : 82431 Doha, Qatar

شارع رقم ١١ الريان  
المنطقة الصناعية الجديدة الدوحة قطر  
تلفون: ٠٠٩٧٤٤٤٤١٦٣١٩ فاكس: ٠٠٩٧٤٤٤٤١٦٣١٢  
ص:ب ٨٢٤٣١ الدوحة قطر